
 

 

Skolebestyrelse for Damhusengens Skole 

Dato: 12. december 2022   

Tid: 17.00 til 19.00 
skolebestyrelsesmøde 

  

   

Mødedeltagere: Max (skoleleder), Jan (KKFO leder), Vigga (elev), Frida (elev), Else Marie 
(formand), Morten (medl.) Anja (medl.), Thomas (næstformand), Jeppe (medl.), Peter (medl.), 
Lise (medl.) 
 
Afbud: Anders W (souschef), Anders (medl.), Magnus (medl.), Charlotte (medarb.), Karina 
(medarb.), Nadine (KKFO-forældreråd). 

 

Godkendelse af 
dagsorden 

 Dagsorden godkendt 

Trivselsforældremødet  
Søren Østergaard 

Anders, Nadine og Max 
havde trivselsforældrene 
over til møde.  
• Hvordan gik det?  
• Hvad gør vi herfra – 
samler op? Laver grupper?  
 

Søren Østergaard – 
tilbagemeldinger og 
evaluering – hvad gør vi 
næste år. 

Alle årgange var repræsenteret ved 
trivselsmødet med 2 eller flere forældre. 
Mødet blev gennemført med ny struktur, 
hvor der blev vekslet mellem fælles oplæg og 
spørgsmål og gruppe arbejde 

Folder om trivselsforælder arbejdet var sendt 
ud inden mødet. 
Spørgsmål: hvad gør vi herfra. 
Punktet genoptages efter Max, Anders og 
Nadine har mødtes om kommende plan. 
 

Oplæg v Søren Østergaard har fået god 
modtagelse fra de deltagende. Der var ca. 50-
70 deltagere med god spørgelyst undervejs. 
Slides med inspiration til bl.a. igangsættelse 
af samtaler fra Søren Østergaard kommer på 
Aula.  
Overvejelser om placering af arrangement - 
skal det evt. flyttes fra november til foråret. 
Vi holder fast i at der skal afholdes et årligt 
arrangement, og alle må gerne bidrage med 
indspil til tema og oplægsholder.  



 

 

Årshjulet  
- Bilag 

• Der er lavet om på 
årshjulet – vi gennemgår 
det og taler om 
forventninger ift. de 
centrale møder. 

Der er ændringer i forhold til de centrale 
møder - og dermed skal vi flytte egne møder.  
25/1 -> 30/1, så det ligge i forlængelse af 
Dialogmøde m. BUU og skolebestyrelser. 
Hvem deltager i dialogmøde 

Max vil opfordre øvrige bestyrelser til at 
deltage, så der ikke kun kommer en person 
pr. skole. 
 

Dagsorden er bl.a. inklusion og 
skoleudviklingssamtale. 

Ferieplan  
- Bilag  
 

• Skal godkendes Udsendt ferieplan er vejledende. Skoleåret 
skal have 200 skoledage. Der er 6 ugers 
sommerferie. 
Bestyrelsen ønsker at forkorte juleferien 
2023 med to dage (20/12 2023 - 3/1 2024) og 
dermed forlænge sommerferie 2023  (26/6 
2023 - 8/8 2023)  
Max tager det op i MED udvalg og klub for 
kommentarer. 
Efterfølgende har Max undersøgt yderligere, og 
da man politisk har besluttet, at sommerferien 
skal være seks uger, følger vi og beslutter den 
vejledende ferieplan.  



 

 

Regnskab 2022  
Budget 2023  
bilag eftersendes 

• En drøftelse om begge 
områder 

Max har ikke modtaget noget bilag, og 
bestyrelsen får derfor alene en mundtlig 
orientering. 
Skolen har underskud på ca. 1,4 mill, pga 
merforbrug. Merforbruget indeholder blandt 
andet forventet stigning i 
undervisningsmidler, stigning i lønudgifter 
(mange vikartimer herunder planlagt sygdom 
samt afskedigelser), nedgang i elevtal. 
Nedgangen er ikke isoleret på Damhusengens 
Skole. Der er generelt en nedgang i elever i 
Københavns Kommune. 
 

Formanden understreger, at det er 
problematisk at bestyrelsen ikke kan få 
tilstrækkelig information om regnskabet. Det 
er ikke tilfredsstillende og betyder at 
bestyrelsen ikke kan føre tilsyn! 
 

KKFOen kommer ud af året med et mindre 
overskud.  
 

BUF har et merforbrug for første gang i 
mange år, oplyser Max.  
 



 

 

6. Halvårsstatus  
- bilag eftersendes 

• Fokus på sygefravær 
blandt medarbejdere 

Max viser udviklingen af sygefraværet (graf) 
på skole- og klynge niveau. Der er en generel 
stigning i fraværet på skoleområdet. 
Damhusengens skoles kurve er på vej ned - 
men endnu ikke nået måltal (14 dage) Fra 
januar 2022 blev sygefravær ikke længere 
registreret som coronafravær, hvilket 
betyder at det generelle sygefravær som 
konsekvens steg. 
Før marts 2020 var skolens sygefravær på ca. 
5 dage i gennemsnit.  
 

Ledelsen anvender den kommunale praksis 
omkring sygefraværs samtaler. 
Har man mere end 9 dage eller 3 perioder 
indkaldes til samtale. 
EM ønsker, at vi får sygefravær på dagsorden 
gen til foråret, så vi kan følge udviklingen. 
 

Der bliver spurgt til praksis vedr.  
vikardækning. Max oplyser, at praksis er at 
der ikke aflyses timer. 
Der arbejdes struktureret med at hjælpe 
vikarerne ind i jobbet på skolen, og man 
arbejder med at modtage vikarerne i 
teamene. 



 

 

Byggeri og genhusning  
- Bilag, trafik og 
genhusning. 

• Byggeriet – plan og 
status.  
• Trafik  
• Genhusning 

Referat af Trafik / Sikker skolevej møde fra d. 
28/11 vedlagt dagsorden.  
Der er flere løfter indskrevet. 
Thomas: Det er et positivt referat - omend 
tidsplanen for nogle af løfterne er lang. 
 

Det er ærgerligt at der samtidig med byggeri 
også renoveres fortov. Det er beklageligt at 
det ikke er koordineret i TMF. 
 

Peter vil skrive en bekymringsmail om 
trafiksikkerheden omkring skolen. 
 

Max gennemgik planen for genhusning. 
Intentionen for genhusningsplanen er at der 
arbejdes med rul/flytninger som muligt.   
 

Den del af byggeriet der er i gang kører 
planmæssigt. 
 

Nyt fra … Nyt fra:  
• Elever  
• KKFO-råd  
• Bestyrelsen  
• Personale  
• Ledelse 

Elever: der arbejdes fortsat med tankerne 
omkring Trafikhjælpere. 
Materialer vedr. rygning ligger klar og 
brochurer er udleveret. Plakater kommer op 
efter 9. klasserne er flyttet i forhold til 
genhusningsplan. 
 

KKFO:  lukkedage er indberettet. Har netop 
gennemført observationer til Faglig dialog. 
Der kommer en feedback rapport, og 
bestyrelsen bliver orienteret efter KKFO 
rådet har haft rapporten til kommentering. 
 

Ledelsen: der er elevgrupper der har svært 
ved at gå i skole. I indskolingen oplever man, 
at flere børn, som løber væk fra skolen og 
elever, som er for voldsomme. Begge 
udviklinger ser man i skoler landet over.  
Der lægges mange ressourcer i arbejdet og 
holdes blandt andet møder med forældre. 
 

Bestyrelsen skal deltage i 
skoleudviklingssamtaler. Max uddelte årshjul 
for skoleudviklingssamtalerne. 



 

 

Punkter fremadrettet? Er der nogle bud på hvilke 
punkter til fremtidige 
møder? 

Status på bevægelse i undervisningen samt 
mulighed for fysisk aktivitet i frikvarterer og 
pauser i relation til byggeri og 
genhusningsplan. 

Evt.   

 
 


